
Folketingets Sundhedsudvalg har den 15. januar 2010 stillet følgende spørgsmål nr. 268
(Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed besvares. Spørgs-
målet er stillet efter ønske fra Jonas Dahl (SF).

Spørgsmål nr. 268:
’Hvilke tiltag vil ministeren igangsætte for at nedbringe ventetiden på over to år for at 
komme til på en specialiseret smerteklinik?’

Svar:

Jeg vil gerne pointere, at jeg bestemt ikke finder det tilfredsstillende, hvis kroniske 
smertepatienter skal vente over to år på at komme til relevant udredning og behandling 
på en smerteklinik.

Jeg må dog fastholde, at det er regionernes ansvar at sikre den nødvendige behandling -
herunder også at indgå aftale med andre behandlingssteder i de situationer, hvor regio-
nen ikke selv kan levere det nødvendige behandlingstilbud.

Så vidt jeg er orienteret har flere private sygehuse og klinikker tidligere indgået aftale 
om smertebehandling af patienter under det udvidede frie sygehusvalg. 

Jeg kan herudover henvise til min besvarelse af S 791 af 14. januar 2010. 

Med venlig hilsen

Bertel Haarder    /   Camilla Lund-Cramer
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